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Onderstaand treft u de beantwoording aan van de schriftelijke vragen die uw fractie gesteld heeft. 
 
Vraag 1: 
1. Is uw college op de hoogte van de recente daling van het aantal internationale studenten aan de 
Universiteit Maastricht en de zorgen die dit oproept voor de universiteit en haar toekomstplannen? 
Zo ja, in hoeverre deelt uw college deze zorgen over mogelijke gevolgen voor Maastricht? Op welke 
wijze bent u daarover met UM in gesprek? 
 
Antwoord 1: 
Ja, wij kennen deze cijfers en voeren hierover geregeld gesprekken met de UM. Wij delen uw zorgen 
over deze daling en continueren onze gezamenlijke lobby om ook in de toekomst de instroom van 
internationale studenten mogelijk te blijven maken. Zo blijven wij ons – samen met de Limburgse 
onderwijsinstellingen, overheden en bedrijven – landelijk inzetten om maatwerk mogelijk te maken 
voor grens- en krimpregio’s in wet- en regelgeving over de instroom van internationale studenten. 
 
 
Vraag 2: 
Wat is de inschatting van uw college ten aanzien van de door de Universiteit Maastricht inschatting 
van de gevolgen van deze daling voor onze lokale economie? Graag een reflectie.   
 
Antwoord 2: 
De afgelopen jaren hebben de verschillende partners waaronder overheden, kennisinstellingen en 
bedrijven stevig geïnvesteerd in de lokale kennisinfrastructuur en onze Brightlands-campus. Met de 
daling van het aantal internationale studenten en de Wet Internationalisering in Balans komen deze 
investeringen onder druk te staan.  
Wat specifiek de gevolgen zijn voor de lokale economie van voornoemde daling van het aantal 
inschrijvingen van internationale studenten in 1 jaar met 13% kan op voorhand niet aangegeven 
worden. In algemene zin draagt een internationale student per saldo van kosten en baten bij aan het 
lokaal, regionaal en landelijk product, zowel als werknemer, ondernemer, consument als lid van een 
vereniging.  
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Op korte termijn is het effect van een daling in een jaar op de lokale economie in absolute zin 
beperkt. Indien deze zich doorzet of wordt versterkt, zijn de gevolgen substantieel voor de lokale en 
de regionale economie en doorontwikkeling als grensoverschrijdende kennisregio.  
Zie ook de beantwoording van vraag 4.   
 
 
Vraag 3: 
Heeft uw college in beeld wat het effect is van de daling van het aantal internationale studenten en 
welke gevolgen dit heeft voor het toekomstperspectief en de businesscase van onze Brightlands-
campus? Zo ja, kunt u een inzicht geven in de te verwachten effecten op de korte en lange termijn? 
Zo nee, waarom niet? 
 
Antwoord 3: 
Toegepast en wetenschappelijk onderzoek vormt een van de pijlers van de samenwerking bij de 
Brightlands-campussen. Internationale studenten vormen daarbij een cruciale bron van talent voor 
Limburg. Zonder deze diverse, brede instroom vanuit universiteit en HBO wordt het moeilijker om dit 
talent aan de regio te binden en het huidige brede onderwijsaanbod in de regio ook voor 
Nederlandse studenten in stand te houden. Dat raakt logischerwijze de Brightlands-campus en ook 
de rest van onze regio.  
De doorvertaling van de impact van de daling van het aantal internationale studenten naar de 
business case laat zich nog niet eenduidig maken. Met de huidige daling (-13%) zal deze nog 
beperkt zijn. Bij een verdere en structurele daling zal dat ook een rem zetten op de ontwikkeling van 
de Brightlands campussen en Limburg.  
 
 
Vraag 4: 
Wat zijn de grootste zorgen en ontwikkelingen voor Maastricht en onze onderwijsinstellingen, wat uw 
college betreft, specifiek waar het gaat om de Wet Internationalisering in Balans en de bezuiniging 
van 293 miljoen? 
 
Antwoord 4: 
Kennissteden met een universiteit en hogeschool zijn de motor voor innovatie en ontwikkeling van de 
lokale en regionale economie. In Zuid-Limburg bepaalt juist het internationale karakter de kracht van 
die motor. Voor innovatie en ontwikkeling is de beschikbaarheid van voldoende en competente 
kennis- en kunde werknemers cruciaal. De arbeidsmarkt van de grensregio Zuid-Limburg kan niet 
zonder Euregionale en internationale werknemers.  
 
Internationale studenten die in een vroeg stadium verbonden worden met onze werkgevers – nog 
voor (de start van) hun carrière – vormen een belangrijk onderdeel van onze arbeidsmarkt. Minder 
internationale studenten leidt tot een grotere krapte op de arbeidsmarkt, belemmert innovatie en zet 
daarmee een rem op de economische ontwikkeling van stad en regio.  
Aantasting van het internationale karakter leidt er verder toe dat niet alleen minder internationale, 
maar ook Nederlandse studenten hier komen studeren. Studenten geven aan voor Maastricht te 
kiezen mede vanwege het internationale karakter, de zogenaamde international classroom. Daarbij 
kan een aantal meer specialistische studies juist aangeboden worden omdat ook internationale 
studenten deze volgen en voor voldoende instroom zorgen om opleidingen zowel van voldoende 
niveau als in omvang levensvatbaar te maken.  
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Bij het verder opdrogen van de instroom van voldoende studenten, wordt het ook voor 
(internationale) bedrijven minder interessant om zich hier te vestigen of verder te ontwikkelen.  
Indirect zijn er meer economisch en maatschappelijke gevolgen voor stad en regio en de brede 
welvaart. Studenten zijn niet alleen potentieel werknemer, maar ook bezoeker, consument, 
ondernemer en lid van een vereniging. De Wet Internationalisering in balans en de bezuinigingen 
zetten onze kennisinstellingen onder druk. Daarmee zijn zij mogelijk minder goed in staat hun 
belangrijke rol voor het arbeidsaanbod en de economische ontwikkeling in te vullen. 
 
Vraag 5: 
Is er sprake van een gezamenlijke lobby vanuit de universiteit, provincie, gemeenten en andere 
partners ten aanzien van de Wet Internationalisering in Balans? Zo ja, hoe ziet deze er concreet uit? 
Zo nee, waarom niet? 
 
Antwoord 5: 
Ja, ik heb uw raad daar eind 2024 via een raadsinformatiebrief over geïnformeerd. Onze inzet richt 
zich nu met name op de invulling van het amendement van het lid Bontenbal c.s. over het 
terugdraaien van een aanzienlijk deel van de onderwijsbezuinigingen. Daarmee wordt een deel van 
de bezuinigingen die gekoppeld zijn aan het beperken van de instroom van internationale studenten 
teruggedraaid. In deze lobby werken de Limburgse partijen, waaronder de gemeente Maastricht, 
nauw samen met andere krimp- en grensregio’s en blijven we het gesprek voeren in Den Haag, 
zowel op ambtelijk als politiek-bestuurlijk niveau.  
 
Het meest recente resultaat is het onder coördinatie van Limburg versturen van een gezamenlijke 
reactie op de Kamerbrief van Minister Bruins van 7 februari 2025 namens een brede coalitie van 
krimp- en grensregio’s te weten Zeeland, Overijssel, Friesland, Groningen en Gelderland. In deze 
brief roepen we de Minister op om het maatwerk in wet- en regelgeving zodanig toe te passen dat de 
krimp- en grensregio’s het verdienvermogen kunnen blijven verbeteren en via de kennisinstellingen 
daaraan kunnen bijdragen met een daaraan gekoppelde goede en gezonde arbeidsmarkt. Het 
ongewijzigd doorzetten van de huidige plannen zal het verdienvermogen van onze regio’s ernstig 
aantasten en tot aanzienlijk verlies van banen leiden. 
 
 
Vraag 6: 
Onderneemt uw college zelf maatregelen, als aandeelhouder van onze Brightlands-campus en in het 
kader van onze lobby richting Einstein-Telescope, om te zorgen dat generieke maatregelen niet ten 
koste gaan van wat we in Maastricht hebben opgebouwd? Zo ja, welke? Zo nee, waarom niet? 
 
Antwoord 6: 
Hoewel de gemeente Maastricht geen aandeelhouder is van de Brightlands Maastricht Health 
Campus, is zij samen met de huidige drie aandeelhouders (Universiteit Maastricht, Maastricht UMC+ 
en Provincie Limburg) nauw betrokken bij de ontwikkeling van een integraal businessplan voor de 
doorontwikkeling van de campus in Randwyck. Ook werkt de gemeente Maastricht nauw samen met 
de Provincie Limburg in de lobby om de Einstein Telescope te realiseren in de Euregio Maas-Rijn.  
  

https://maastricht.parlaeus.nl/vji/public/bestuursdocument/action=showdoc/gd=202028a88aaa280a02a2a028eae67f6c/RIB_-_Lobby_internationale_studenten.pdf
https://open.overheid.nl/documenten/dpc-0042ff4a95a495709176f0773aeb6ece2d915b35/pdf
https://open.overheid.nl/documenten/dpc-0042ff4a95a495709176f0773aeb6ece2d915b35/pdf
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Al deze inspanningen zijn gericht op het versterken van de kenniseconomie en daarmee het 
toekomstbestendige verdienvermogen van stad en regio.  
 
 
Hoogachtend, 
Namens het college van burgemeester en wethouders van Maastricht, 
 
 
 
 
 
 
 
Hubert Mackus 
Wethouder Economie, Sport, Jeugdzorg, Water, Natuur en Landschap 
 
 
en 

 
 
 
 
 
 
Johan Pas 
Wethouder Wonen, Onderwijs, Studentenstad en Welstand 

 
 
 


